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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.05 Godkendelse af dagsorden og forslag til fremtidige
punkter.

Intet at tilføje til dette punkt.

Punkt 2: 9.05- 9.45 Uddannelse og strategi /OA

MGC lagde op til punktet ved at understrege, at der er nogle ting indenfor instituttets
uddannelser, som bør overvejes rent strategisk, og han vil derfor gerne afholde et
strategiseminar senere på året, hvor LG skal involveres mere i den strategiske del af
instituttets uddannelser og undervisning. Dette skal gøre under de rammer, der er til
rådighed – herunder vores muligheder indenfor rekruttering. Det giver ikke meningen at
bruge energi på parametre, der er ude af instituttets hænder.

OA fortalte om status på kandidatreformen, som kommer til at stille nogle krav til ES hen
over det næste års tid. Noget af det centrale i reformen er at få flere i arbejde tidligere, og
10% af kandidatuddannelserne i DK skal derfor fremadrettet forkortes til 75 ECTS. Der er
stadig mange ubekendte – også efter den seneste delrapport – og der er derfor ikke
noget konkret at tage fat på pt.

Der var ivrig diskussion rundt om bordet og flere ideer til emner for strategiseminar for LG
kom frem, bl.a.:

• Rebranding
• Rekruttering
• SPACE-uddannelse – Evt. et track i en eksisterende uddannelse?
• Diplomuddannelser – flere/andre?
• Lave særlige forløb for studerende, der kommer andre steder fra end de
gymnasiale uddannelser.
• Kan man forestille sig en uddannelse med min. Mat B?

Formændene for de to uddannelsesudvalg bør deltage i seminaret, hvis temaet passer.

Punkt 3: 9.45- 10.00 Institutseminar /MGC

Der skal holdes et institutseminar for alle ansatte i indeværende år. Der er allerede
indkaldt til det i Outlook. Formålet med seminaret er bringe folk sammen – både socialt
og fagligt. Der bliver en plenary talk, poster session, fælles frokost, og gruppearbejde på
tværs af forskergrupperne. Det kommer til at foregå på FRB7 i og omkring
kantineområdet. Arrangementet gentages ideelt årligt.

Der kom en kommentar om at overveje, hvordan grupperne sammensættes, således alle
får noget ud af det.

Punkt 4: 10.10 - 10.40 Status på ad hoc-opgaver og task force

Eksklusive aftaler med udenlandske institutioner: PP er involveret i fakultetsbesøget i
Indien senere på året. Efter hans opfattelse skal der arbejdes på tre fronter – nemlig at få
henholdsvis postdocs, ph.d.-studerende, og masterstuderende hertil. PP forslår en
rammeaftale for masterstuderende, således de ikke betaler tuition fee individuelt, men får
en reduceret sats, hvis samarbejdsuniversitet lover et fast antal studerende hvert år.
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Ud over Indien er både Vietnam og Brasilien interessante.

Teknologi-dag: Der arbejdes for at få aktiviteter i gang.
MGC undersøger om der evt. er flere aktiviteter indenfor SPACE på AAU, der foregår
parallelt.

Dual-Use: Da der er mange ubekendte bl.a. ved ansættelser af medarbejdere med
risikovurderinger, er løsningen nu blevet at udstyr mv., der endnu ikke er kortlagt som
eller allerede er dual-use-stemplet, bliver låst inde og ikke er tilgængelige for
medarbejdere med mindre, der er givet særlig deltagelse. JO vurderer, at kortlægningen
bliver færdig i 2024.

Defence (taks-force): PM deltog ikke i mødet, og der er derfor ikke nyt derfra.

Sikkerhedskultur: MGC, KO og GFP ser på procedurerne ifm. sikkerhedskulturen på
instituttet, så vi får et overblik over detaljerne, samt kan være med til at styre retningen af
dette arbejde på tværs af universitetet. MGC skal derfor også holde et oplæg på Energi til
inspiration.
GFP har besøgt MP mhp. at se, hvad de gør, og om der muligheder for at ES kan drage
fordel af deres erfaringer.

Forskningsevalueringen: Processen kører og RW takker for input. Arbejdsdokument er
opdateret.

Punkt 5: 10.40 - 11.10 Strategiseminar for LG

MGC søgte her forslag til emner for et strategiseminar:

• Forskningsgrupper vs sektioner (JJL) Hvem har hvilket ansvar?
• Rekruttering
• Uddannelser
• Mere innovation i vores uddannelser
• Oplæg til ny proces for vores undervisningsfordeling
• Sikkerhedskultur (dog nok for tidligt)
• Strategi fremadrettet.
• Samarbejde på tværs af instituttet
• Mere samarbejde Aalb/KBH.
• (se i øvrigt flere forslag tidligere i referatet)

Mere information følger, når der er fundet en dato og programmet et fastlagt.

Punkt 6: 11.10- 11.30 Nyt fra IL og VIL x 2

• OA kan fortælle at han fortsat arbejder med diplomingeniøruddannelsen i
elektronik og det er foreløbigt mundet ud i et forslag til, hvordan uddannelsen
fremadrettet kan udarbejdes, således den lever op til forordningerne. Det
udarbejdede forslag er blevet godkendt af styrelsen, men der er ikke fundet
relevant underviser endnu.
• Der er rigtig god søgning til vores kandidat i cybersikkerhed i KBH, som dog kan
give logistiske udfordringer bl.a. på vejledersiden.
For at aflaste underviserne i KBH skal alle kurser i cybersikkerhed, der undervises
i Aalborg varetages af undervisere fra Aalborg og alle sektionsledere på campus
Aalb., bør overveje hvem de kan sætte i spil her.
• Lene Tolstrup Sørensen er blevet udnævnt til årets underviser under ESN. Tillykke
til Lene.
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• Prodekan har allokeret 50 tkr. til AI undervisningen, og OA sender derfor en mail til
SL, så pengene kan blive brugt relevante steder.

• MGC påpeger at det fremadrettet er vigtigt, at AAU ikke bliver registreret på
publikationer med samarbejdspartnere fra Seven Sons universiteterne i Kina. Det
kan af mange grunde ikke ophøre fra d.d. da meget allerede er i pipelinen, men vi
bør ikke aktivt opsøge nye samarbejder.
• Alle planlagte ansættelser i KBH er på plads og der er nu udsigter til stabilitet i
sektionen.
• I Aalborg er der ansat en ny lektor, Simon Bøgh fra MP, som er veletableret
indenfor robotik. Der er desuden givet tilbud om stilling til adjunkt i Aalborg.
• Pga. vigtigheden af rumområdet er der opslået et lektorat i satellitkommunikation i
Aalborg.
• Der skal på tværs af fakulteter laves en aftale om opbygningen af Campus
København – herunder også lokalebehov. Det er en meget kompliceret proces, og
der er ikke taget nogle beslutninger endnu.
• Inden for forsvar har ES haft god succes med at få projekter hjem fra flere kilder.
• Fakultetsledelsen har været på inspirationstur til Holland og Belgien for at se på
hvordan universiteter der tackler problemstillinger, som vi også møder på AAU.

Punkt 7: 11.30 - 12.00 Bordet rundt og evt.

• RT: Der var en meget vellykket dimission i KBH den 26/6
- JHM fortsætter i Cybersikkerhedsrådet
- Der er sat midler i udsigt fra prodekan for undervisning til fælles aktiviteter for
studerende i KBH.
- Invest in Denmark besøgte CMI sammen med en delegation af repræsentanter
fra indiske virksomheder, der gerne vil høre om aktiviteterne i sektionen. Der er
endnu ikke kommet noget konkret ud af henvendelsen.
• JO: AIS har fået 3 erhvervsforskere i denne runde, samt 3 projekter indenfor
forsvar.
• PP: Har deltaget i 6 workshops på 5 uger og kan bl.a. derfra se, at der foregår
meget indenfor 6G andre steder i verden, hvorfor ES bør holde sig informeret.
• JLL: Fortsætter med well-being arbejdet i sektionen, hvilket er blevet et længere
forløb bl.a. med workshops og samtaler.
- ALC er sat i spidsen for et arbejde, der skal finde midler til at øge samarbejdet på
tværs af forskningsgrupper og sektioner indenfor missionerne.

Punkt 8: 12.00-12.45 Let, uformel frokost

Der refereres ikke fra dette punkt.

Referatet er godkendt.

3 / 5




